
MOTTO – Odkanalizování obce Lichnov
Uplynuly 2,5 měsíce od zahájení výstavby kanalizace v obci. Jak v terénu, tak 
na úřadě se denně řeší problémy. 
Přežili  jsme  náročnou  prezentaci,  poklep  kamenů,  hloubkovou  kontrolu 
cizinecké policie, sociální záležitosti a bezpečnosti práce, rizikový stav na ČOV, 
4 kontrolní  dny,  2  kontroly z SFŽP ČR.  K dnešnímu dni  je  vybudováno cca 
4000 m hlavních stok, 500 m přípojek což přestavuje více než 30% hodnoty 
z celkového díla. 
Zdaleka však není vyhráno. 
Osobně bych rozdělil celou kanalizaci do 4. etap. 

1. etapa – projekt – je hotovo i když …
2. etapa – veřejná část – úspěšně se pokračuje a předpoklad, že do zimy 

bude kolaudováno
3. etapa – domovní kanalizační přípojky – v současné době se začíná 

rozjíždět zhotovování projektu a se samotným připojením se majitelé 
domu ještě několikrát zapotí. (Podrobná informace na 4. zasedání 
zastupitelstva obce.)

4. etapa – zprovoznění (stočné) – k úspěšnému provozu kanalizace a 
spokojenosti občanů bude rozhodující, jak se k úkolu postaví funkcionáři 
obce. Podle podmínek, které jsou dány SFŽP ČR, bude obec mj. min 10 
let provozovat ČOV  a proto musí vyjednat takové podmínky, které budou 
pro občany nejvýhodnější.

Ještě se vrátím do současnosti. Rada obce projednala zprávu o průběhu výstavby 
kanalizace  mimo  jiné  se  závěrem,  že  vyslovuje poděkování  za  mimořádně 
vysokou pracovní morálku a slušné jednání pracovníkům Zhotovitele a to 
na všech úsecích výstavby. 
Bohužel ne vždy se stejně ohleduplně chovají naší občané, mnohdy bezohlednou 
jízdou nebo uplatňováním osobních  zájmů.  Je  třeba  si  také  uvědomit,  že  ne 
všechno jde bez chyb.  Takovýto rozsah prací  v tak krátkém čase snad nikdo 
z nás nečekal. Proto vás vyzýváme, vážení občané, k toleranci a shovívavosti.

Jan Kahánek, starosta


